

November 13, 2010

No. 30

Remarks by H.E. Mr. Seiji Maehara, Foreign Minister of Japan

On electing new speaker for the Council, new President and appointment of Prime Minister- designate of Iraq

At press conference at Ministry of Foreign Affairs, Tokyo on Nov. 12, 2010

- On November 11th, the Council of Representatives of Iraq resumed its session, and H.E. Mr. Osama Al Najafi, Member of the Council, was elected to the Speaker of the Council, then H.E. Mr. Jalal Talabani, President of the Republic of Iraq was re-elected as President. President Talabani appointed H.E. Mr. Nuri Maliki as the Prime Ministerdesignate, and charged him with the formation of the Council of Ministers.
- 2. Japan welcomes these movements as a significant development in the process of forming a new Iraqi government. I expect that the formation of a new Cabinet will be completed soon, and that a stable new government will be launched.

(END)



(ترجمة غير رسمية)

التاريخ: 13 تشرين الثاني 2010

الرقم: 30

تصريحات معالى السيد سيجى مايهارا وزير خارجية اليابان حول انتخاب رئيس البرلمان العراقى الجديد و انتخاب رئيس الجمهورية و تعيين رئيس الوزراء الوزراء خلال مؤتمر صحفى في وزارة الخارجية طوكيو بتأريخ 12-11-2010

- 1. في الحادي عشر من تشرين الثاني، أستأنف مجلس النواب في العراق جلساته و تم انتخاب عضو البرلمان، سيادة السيد أسامة النجيفي رئيسا لمجلس النواب، و كذلك تمت إعادة انتخاب فخامة السيد جلال طالباني رئيسا لجمهورية العراق بتأريخ. وقام الرئيس طالباني بتعيين دولة السيد نوري المالكي رئيسا للوزراء و كلفه بتشكيل مجلس الوزراء.
- 2. ترحب اليابان بهذه التحركات بأعتبارها تطورا كبيرا و مهما في تشكيلة الحكومة العراقية الجديدة. كما و نتوقع ان يتم تشكيل مجلس الوزراء الجديد قريبا مما سيطلق حكومة جديدة مستقرة.